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Vlaams Parlement 

Op woensdag 29 maart 2023 behandelde de Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport 

en Media het voorstel van resolutie van Kris Van Dijck, Maaike De Rudder, Steven 

Coenegrachts, Imade Annouri en Annick Lambrecht over maatregelen tegen agres-

sie in de voetbalwereld. 

I. Bespreking 

1. Toelichting  

Kris Van Dijck drukt eerst zijn waardering uit voor de mede-initiatiefnemers van 

het voorstel van resolutie.  

 

Aanvankelijk kreeg het commissielid de vraag of het voorstel van resolutie wel een 

Vlaamse bevoegdheid betreft. De aanpak van geweld wordt gerekend tot de bin-

nenlandse en justitiebevoegdheden van de federale overheid. De spreker geeft dit 

ootmoedig toe en erkent ook het belang van die verdeling.  

 

Toch vindt hij dat Vlaanderen bij een zo belangrijke materie als het voetbal niet 

aan de zijlijn kan blijven staan. Vlaanderen telt in totaal 1,4 miljoen sportbeoefe-

naars, waarvan er 275.000 bij Voetbal Vlaanderen zijn aangesloten. Daarmee is 

Voetbal Vlaanderen veruit de grootste sportfederatie, en een belangrijke partner 

voor het voetbalbeleid van de Vlaamse overheid.  

 

Het voetbal bevat het verbindende aspect van een sport, maar kampt ook met een 

enorme smet: agressie en geweld in allerlei verschijningsvormen. Als voor Sport 

bevoegde overheid kan de Vlaamse Gemeenschap dit niet zomaar laten gebeuren. 

Sommige maatregelen kan Vlaanderen inderdaad zelf nemen, in samenwerking 

met de KBVB en de Pro League, maar ook met Voetbal Vlaanderen. Het Vlaams 

Parlement kan bovendien de Vlaamse Regering en haar minister van Sport oproe-

pen om in dialoog met de Federale Regering te treden en zo paal en perk te stellen 

aan bepaalde uitwassen.  

 

Als voetballiefhebber droomt Kris Van Dijck van een scenario waarin hijzelf en  

Philippe Muyters samen een voetbalwedstrijd bezoeken. Aangezien de ene Vlaamse 

volksvertegenwoordiger voor Club Brugge supportert en de andere voor Antwerp, 

mogen ze de wedstrijden tussen die twee ploegen niet in hetzelfde vak bijwonen. 

In het stadion van FC Barcelona heeft Kris Van Dijck nochtans gezien hoe op de 

Clásico de lokale supporters zich vermengden met die van Real Madrid. Liverpool 

FC heeft het hooliganisme aan banden kunnen leggen. Wie op Anfield nog maar 

naar het supportersvak van de tegenstrevers durft te wijzen, wordt al uit het sta-

dion gezet.  

 

Met deze voorbeelden voor ogen roept het commissielid op om een vuist te maken 

tegen alle vormen van geweld in het voetbalstadion. Het voorstel van resolutie 

bevat een waaier aan vaststellingen over bijna dagelijks voorkomend vandalisme 

en andere problemen. Het stelt dat een voetbalwedstrijd bijwonen ook moet kun-

nen in het gezelschap van kinderen, dus in gezinsverband.  

 

In de voorbereiding hebben de indieners de nodige contacten gehad. Los van dit 

initiatief heeft de commissie al een hoorzitting gehouden met Club Brugge over 

zijn aanpak van geweld, discriminatie en racisme (Parl.St. Vl.Parl. 2022-23, nr. 

1531/1). 

 

Voor de precieze inhoud van de in het voorstel van resolutie opgesomde maatre-

gelen verwijst de spreker naar het parlementaire document zelf. Niet alle maatre-

gelen zijn nieuw. In sommige gevallen gaat het om een oproep om bestaande 

maatregelen te intensifiëren.  
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Zo roept het voorstel van resolutie de Vlaamse Regering op tot overleg met de 

Federale Regering, de Pro League en de KBVB om acties te ondernemen tegen 

wangedrag in het professionele voetbal. Voor dat beleid is Vlaanderen niet de aan-

sturende overheid. Het meeste voetbalgeweld doet zich voor in de profsport, zij 

het dat er ook uitwassen zijn in het amateurvoetbal, op en rond het veld.  

 

Het voorstel van resolutie roept op om de bestaande preventieve maatregelen ge-

regeld te evalueren en bij te sturen, opdat goed duidelijk zou worden welke acties 

er precies nodig zijn.  

 

Voorts roepen de indieners op om wangedrag serieus te sanctioneren, en om die 

sancties snel uit te voeren. Een stadionverbod moet op een snelle manier worden 

afgehandeld.  

 

Ze vragen om aan de voetbalclubs en de KBVB binnen het wettelijke kader vol-

doende bevoegdheden toe te kennen om sancties uit te spreken. Daarvoor zal een 

open kijk op de zaak nodig zijn.  

 

Een andere vraag strekt tot het voldoende motiveren van de voetbalclubs om in 

strengere en betere controles te investeren. Zoiets heeft niet enkel te maken met 

infrastructuur en camera’s, maar ook met mentaliteit. Sommige clubs deinzen te-

rug om de eigen supporters te identificeren. Zelf is Kris Van Dijck er ooit getuige 

van geweest dat stewards beweerden niemand te herkennen op televisiebeelden. 

Hij heeft toen opgeroepen om die komedie stop te zetten, en roept vandaag op om 

die opdracht ernstiger te nemen, net als de identiteitscontroles.  

 

Een tweede reeks van voorgestelde maatregelen situeert zich op het vlak van de 

informatiedoorstroming. De indieners vragen om die te intensifiëren en om ook 

met het buitenland informatie uit te wisselen. Bepaalde vormen van hooliganisme 

kennen immers geen landsgrenzen. Het komt voor dat leden van zogenaamd be-

vriende supportersclans uit het buitenland hier keet komen schoppen.  

  

Tot slot roepen de indieners de regering op om samen met Voetbal Vlaanderen de 

bestaande acties geregeld te evalueren. Voetbal Vlaanderen heeft heel wat initia-

tieven met betrekking tot fair play en de erkenning daarvan. Het voorstel van re-

solutie pleit om de VTS te ondersteunen wanneer ze in haar opleiding aandacht 

besteedt aan de omgang met wangedrag. Het roept bestuurders, ploegen en sup-

porters op om deel te nemen aan preventieve workshops en vraagt om verder werk 

te maken van preventie. In het profvoetbal bestaan al leertrajecten om beter met 

elkaar om te gaan.  

 

Met betrekking tot al die maatregelen vragen de indieners om nog een tandje bij 

te steken en zo gepast te reageren op het geweld in het voetbal. Dan zullen er 

weer gezinnen met kinderen onbevangen naar het voetbal kunnen gaan kijken. 

2. Bespreking  

2.1. Steven Coenegrachts 

Steven Coenegrachts herinnert eraan dat agressie, racisme en andere incidenten 

in het voetbal al vaak een gespreksonderwerp van de commissie zijn geweest. Er 

hebben zich feiten voorgedaan langs de pleinen van zowel het amateur- als het 

profvoetbal. Het commissielid hecht er veel waarde aan dat het Vlaams Parlement 

aan alle betrokken actoren, over de grenzen van de staatsstructuren heen, een 

signaal geeft dat het structurele en haalbare maatregelen en oplossingen wil zien. 

Op het terrein zijn nu al goede praktijken te vinden, die dan ook verdienen om 

beter te worden verspreid en als voorbeeld te worden gedeeld.  
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De door Kris Van Dijck toegelichte suggesties vormen een correcte samenvatting 

van wat het Vlaams Parlement de jongste jaren uit hoorzittingen en andere ge-

sprekken heeft geleerd. Het parlement wil de regering een leidraad aanreiken voor 

haar gesprekken met andere overheden en de partners op het veld. Zo kunnen ze 

in zowel het amateur- als het profvoetbal de strijd tegen de agressie langs en op 

het voetbalplein blijven voeren, tot die hopelijk ooit helemaal verdwenen zal zijn.  

2.2. Maaike De Rudder 

Maaike De Rudder vindt het voorliggende voorstel van resolutie een belangrijk in-

strument om de agressie in het voetbal een halt toe te roepen. De meeste com-

missieleden zullen wel van voetbal houden, maar de agressie is er uiteraard te veel 

aan. De maandagkranten bevatten al te vaak meldingen van problemen op dat 

vlak.  

 

Het voorstel van resolutie heeft indieners van heel wat verschillende fracties, en is 

dus in een ruime consensus tot stand gekomen. De maatregelen zijn toepasbaar 

op alle beleidsniveaus, die er dan met respect voor ieders verantwoordelijkheid 

mee aan de slag zullen kunnen. De indieners rekenen op de volle medewerking 

van de voetbalfederaties en -clubs, maar ook van de lokale, Vlaamse en federale 

besturen.  

 

Tot fierheid van Maaike De Rudder heeft federaal minister Annelies Verlinden het 

voorstel van resolutie al aangegrepen om de gemeenschapsministers van Sport en 

de algemene directie Veiligheid en Preventie van de FOD Binnenlandse Zaken sa-

men uit te nodigen voor een bespreking van de concrete voorstellen die erin wor-

den beschreven. Het commissielid hoopt dat de resultaten snel zullen volgen, zodat 

de maandagkranten alleen nog over het wedstrijdverloop zelf zullen berichten, 

zonder melding te moeten maken van agressie en geweld. Dan zullen heel wat 

supporters en spelers weer van het voetbal kunnen genieten.  

2.3. Filip Brusselmans  

Filip Brusselmans wijst erop dat het voorstel van resolutie in feite een oproep aan 

de Federale Regering is. Nochtans heeft Cathy Coudyser bij de bespreking van het 

voorstel van resolutie van het Vlaams Belang over de restitutie van de door de 

Franse bezettende macht geroofde kunstwerken uit de Zuidelijke Nederlanden 

(Parl.St. Vl.Parl. 2022-23, nr. 1556/1) meegedeeld dat de N-VA-fractie geen voor-

stellen van resolutie goedkeurt die een vraag tot de Federale Regering richten. Bij 

dezelfde bespreking stelde Karin Brouwers dat het initiatief eigenlijk in het federaal 

parlement thuishoort, waar het Vlaams Belang het dan zou kunnen indienen. Ge-

zien die stellingname van de N-VA en cd&v vraagt het commissielid zich af wat het 

voorliggende voorstel van resolutie in het Vlaams Parlement komt doen.  

 

De spreker zou met die vaststelling kunnen volstaan om geen verdere beschou-

wingen aan het voorstel van resolutie te wijden, maar daarvoor interesseert het 

thema hem te sterk en is voetbal voor hem te zeer een passie. Hij zal dit dus als 

voetballiefhebber doen en niet zozeer als politicus, aangezien het voorliggende 

voorstel niet zwaar ideologisch beladen is. Uiteindelijk kan niemand racisme of 

geweld in het voetbal tolereren.  

 

Maar de uitgangspunten moeten wel correct zijn. Zo laat Kris Van Dijck onterecht 

uitschijnen dat het onmogelijk zou zijn om met kinderen een voetbalwedstrijd bij 

te wonen. In de realiteit nodigt nagenoeg elke profclub om de haverklap school-

kinderen of kinderen uit welzijnsorganisaties met gratis tickets uit. Clubs organi-

seren gezinsdagen en werken met gezinsabonnementen. Van de topsporten in ons 

land speelt het voetbal bij uitstek in op het gemeenschaps- en gezinsgevoel.  
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Ook Annick Lambrecht komt in de commissie al eens beweren dat het niet meer 

mogelijk zou zijn om met kinderen naar het voetbal te gaan. Het zal dan toch wel 

erg gure clubs betreffen, veronderstelt Filip Brusselmans.  

 

Kris Van Dijck vermeldt Liverpool FC als een goede praktijk omwille van zijn heel 

strenge supportersbeleid, waarbij zelfs wijzen tot een verwijdering uit het stadion 

kan leiden. Is dat dan het scenario dat de indieners voor ons land willen nastreven? 

Is wijzen of roepen naar een supporter van de tegenstander niet meer aanvaard-

baar? Ook de Federale Regering neigt in die richting. Onder impuls van federaal 

volksvertegenwoordiger Brecht Vermeulen en zijn fantasieën in de Voetbalwet is 

de klepel veel te ver doorgeslagen. 

 

Bij het Liverpoolse voorbeeld merkt Filip Brusselmans nog op dat het voetbalge-

weld nergens in Europa zo erg woedt als in de regio tussen Liverpool en Londen. 

Het geweld mag dan al uit de stadions zelf verdwenen zijn, daarbuiten is er nergens 

zoveel voetbalgeweld als in Engeland. Ook in ons land manifesteert dat probleem 

zich al. Voetbalfans reageren op de onmogelijkheid tot geweld in en rond de wed-

strijd door het dan buiten de perimeter te plegen. Aan dat soort geweld zal het 

voorliggende voorstel van resolutie niets veranderen. Soms komen mensen met 

een stadionverbod onderling overeen om ’s nachts in een bos een knokpartij in 

regel te houden. Uiteraard mag de samenleving zoiets niet tolereren, te meer om-

dat minderjarigen zich makkelijk laten meeslepen om stoer te doen, met soms 

nare verwondingen als gevolg. Dat soort problemen zou de overheid moeten aan-

pakken, maar het voorstel van resolutie laat dat na.  

 

Bij het pleidooi voor nog strengere straffen, merkt de spreker op dat de straffen 

nu al bijzonder streng zijn. De ervaring van Filip Brusselmans in de voetbalwereld 

leert hem dat een verstrenging niets zal oplossen. De bestaande praktijk om ba-

naliteiten te bestraffen, is nefast gebleken voor het schuldinzicht.  

 

Niemand zal er bezwaren tegen hebben dat op het gooien van een vuurpijl naar 

een andere supporter een strenge strafmaat staat, net als op het slaan van andere 

supporters, spelers of scheidsrechters. Voor racisme geldt hetzelfde. Gelukkig zijn 

de racisme-uitingen van rond de eeuwwisseling intussen verleden tijd in ons land, 

maar helaas niet altijd in het buitenland. Het gaat om het gooien met bananen en 

knuffelaapjes. Filip Brusselmans vindt het een goede zaak dat dit hier niet meer 

gebeurt en noemt het een verdienste van de strengere bestraffing ervan.  

 

Anderzijds zijn er ook praktijkvoorbeelden te vinden van straffen die het commis-

sielid overdreven vindt:  

− zes maanden stadionverbod voor het opsteken van een middelvinger; 

− zes maanden stadionverbod voor de uitspraak “les Wallons ne travaillent pas”; 

− zes maanden stadionverbod en nog zes maanden extra voorwaardelijk voor 

een gebaar dat als homohaat wordt gepercipieerd, maar wellicht niet bewust 

zo bedoeld was.  

 

Wie in die zin wordt aangeschreven door de voetbalbond, heeft eigenlijk gewoon 

pech gehad. Emotioneel supporteren houdt daardoor een risico in. Filip Brusselmans 

roept op om een duidelijker onderscheid te maken tussen banaliteiten en echt wan-

gedrag. Dat laatste moet inderdaad streng worden aangepakt, zoals nu ook al ge-

beurt. Het voorstel van resolutie maakt dat onderscheid echter niet en gaat gewoon 

mee in het opbod naar almaar meer en strengere straffen.  

 

Een dergelijk beleid maakt de supporterscultuur stuk. Buiten de hoogste klasse 

kampt het voetbal met een enorme afname van de supportersaantallen. Als deze 

evolutie zich voortzet, zal de voetbalbeleving enkel nog een zaak voor de televi-

siekijker worden, wat bedrijven als Eleven Sports zal verheugen.  
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Voorts mist de spreker in het voorstel van resolutie de oproep om de KBVB te 

splitsen. Het is een van de heel weinige niet gesplitste sportfederaties van ons 

land. Filip Brusselmans had verwacht in de N-VA een partner te hebben voor die 

splitsing, maar dan toch niet blijkens dit voorstel van resolutie.  

 

Het lid vindt de analyse dat de procedures veel sneller moeten kunnen, terecht. In 

de huidige stand van zaken duurt het maanden na de eerste brief van de voetbal-

bond voor er uiteindelijk een sanctie wordt uitgesproken. Soms gaat een stadion-

verbod daardoor pas in na afloop van het seizoen en is het al afgelopen aan het 

begin van het nieuwe. Soms komt er plots een cumulatie van brieven en bestraf-

fingen, die daardoor tot jaren stadionverbod kunnen oplopen. 

 

De indieners laten dan weer na om veel transparantere procedures te vragen. Die 

zijn nu heel vaag en verlopen soms zonder bewijsvoering of duidelijke motivering. 

Het gaat letterlijk om zinnen als “we denken dat we u hebben geïdentificeerd”. In 

bepaalde gevallen hebben onterecht beschuldigde mensen kunnen aantonen dat 

ze niet eens in dat stadion waren, hoewel een politieagent hen op de camerabeel-

den had menen te herkennen. In beroep gaan levert bij de KBVB bovendien in de 

meeste gevallen ook nog eens een strengere straf op. 

 

Voorts wil het voorstel van resolutie de voetbalclubs nog meer bevoegdheid toe-

kennen om supporters te sanctioneren. Maar ze hebben die nu al, wat bovendien 

ook nog eens kan leiden tot dubbele bestraffingen van hetzelfde feit. Zo staat op 

het gooien van een beker op het veld zowel een individuele bestraffing voor de 

supporter door de KBVB, als een boete voor de club. Maar vervolgens zal de club 

die geldboete op de betrokken supporter verhalen, die daardoor twee straffen krijgt 

voor hetzelfde vergrijp. Bovendien zal de club de boete alleen verhalen op bestrafte 

supporters waarvan ze zelf weet heeft. In de realiteit zijn er vaak ook nog andere 

supporters gesanctioneerd. Een ander voorbeeld is een club die zes supporters 

verantwoordelijk stelt voor het gooien van één beker, omdat ze samen in de groep 

van de werper stonden en de club deze niet exact kan identificeren. Dergelijke 

collectieve straffen zouden eigenlijk onaanvaardbaar moeten zijn in een rechtstaat.  

 

In tegenstelling tot de KBVB-procedures is er bovendien geen beroep mogelijk te-

gen de ingebrekestelling door een club. Wie niet betaalt, komt vervolgens voor de 

rechtbank. De harde kernen die daarmee worden geconfronteerd, bestaan voor 

een groot deel uit studenten, scholieren en andere jonge mensen die niet over de 

financiële middelen beschikken om zich juridisch te verdedigen tegen de hele bat-

terij aan advocaten die een professionele voetbalclub kan inzetten. Het leidt tot 

onschuldige veroordelingen. Daarvoor heeft dit eenzijdige voorstel van resolutie 

geen interesse, analyseert Filip Brusselmans.  

 

Tot slot vraagt de spreker aandacht voor de vele initiatieven die van de supporters 

zelf uitgaan. In België bestaat een – in vele landen ondenkbaar – collectief van 

ultra’s van professionele voetbalclubs. Harde kernen zetten hun verschillen opzij 

om op die manier een gesprekspartner voor de overheid te kunnen zijn. Minister 

Annelies Verlinden heeft op haar kabinet vertegenwoordigers van het collectief 

ontvangen, maar haar beloftes aan hen vervolgens niet nageleefd. 

 

Ook Filip Brusselmans zelf is lid en medewoordvoerder van dit collectief. Het col-

lectief vraagt onder andere een veilige ruimte waar pyrotechnisch materiaal is toe-

gelaten. Sommige landen hebben die zones al, andere hebben proefprojecten in 

die zin. Voorbeelden uit de Verenigde Staten en Duitsland hebben aangetoond dat 

daardoor de incidenten met dit materiaal helemaal verdwenen zijn.  

 

Overigens zijn ook in ons land de incidenten met pyrotechnisch materiaal uiterst 

gering. Er ontstaat alleen gevaar bij echt waanzinnig gedrag, zoals het gooien er-

van naar andere supporters. Op zich is het materiaal niet onveilig, al wordt het dat 
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wel wanneer tien stewards erop afstormen. Filip Brusselmans houdt in zijn rol als 

ervaringsdeskundige, dus niet als politicus, al lang een pleidooi in die zin. Hij roept 

op om de ivoren toren te verlaten en echt de dialoog aan te gaan met de verte-

genwoordigers van supporters en ultra’s.  

 

Wie daarentegen volhoudt dat kinderen niet meer veilig naar een stadion kunnen, 

of Liverpool FC als een goed voorbeeld aanhaalt, heeft er geen kaas van gegeten, 

besluit het commissielid.  

2.4. Katia Segers  

Katia Segers wil niet ingaan op de argumenten van de vorige spreker. Men moet 

al blind zijn om niet te zien dat de agressie en het geweld in de voetbalstadions in 

stijgende lijn zitten. Dat geldt zowel in het profvoetbal als in het amateur- en 

jeugdvoetbal. De cijfers over fysieke en verbale agressie gaan in stijgende lijn. 

Bepaalde actoren beweren dat agressie en vijandschap naast het veld een deel van 

de voetbalcultuur zijn geworden, maar zoiets mag de samenleving niet tolereren. 

Bovendien wordt die cultuur ook nog eens gekenmerkt door toenemende discrimi-

natie en racisme. Sommige Brusselaars raken bijvoorbeeld in shock over de racis-

tische uitlatingen die ze horen wanneer hun kinderen in de Denderstreek gaan 

voetballen. Een supporterscultuur die meebrengt dat supporters beledigingen roe-

pen naar jeugdspelers, scheidsrechters en elkaar, mag niet worden getolereerd. 

 

Het lijkt wel alsof sommige mensen alle maatschappelijke normen en waarden ver-

geten van zodra ze een stadion betreden. Het gaat niet op om dan te beweren dat 

zoiets nu eenmaal bij het voetbal hoort. Om te vermijden dat een dergelijke min-

derheid het onmogelijk zal maken dat kinderen nog een stadion betreden, moet de 

overheid die cultuur aanpakken.  

 

Voetbal is een geweldige sport, waarvan iedereen moet kunnen genieten. Vandaag 

verhinderen bepaalde relschoppers dat.  

 

Katia Segers spreekt ook namens ondertekenaar Annick Lambrecht, die vandaag 

verontschuldigd is.  

  

Het voorstel van resolutie is een extra sterk signaal aangezien het uitgaat van 

leden van meerderheid en oppositie. 

2.5. Meyrem Almaci  

Meyrem Almaci vertolkt het standpunt van de Groenfractie in plaats van onderte-

kenaar Imade Annouri, die vandaag verontschuldigd is.  

 

De spreker kan er begrip voor opbrengen dat Filip Brusselmans met de ideologie 

van een Vlaams Belanger geen groot voorstander is van overleg met de federale 

overheid. Maar opmerkelijk genoeg laat hij punt 3° van het voorstel van resolutie, 

dat wel de Vlaamse bevoegdheid betreft, onvermeld. Het voorstel van resolutie 

bevat niet alleen vragen aan de Federale Regering maar ook een duidelijke vraag 

aan de Vlaamse Regering om samen met Voetbal Vlaanderen initiatieven te ont-

plooien. Misschien moet Filip Brusselmans toch nog eens nalezen of hij in het voor-

stel van resolutie niet toch iets goed vindt aan de vele mooie zaken die Vlaamse 

bevoegdheid betreffen.  

 

In mei 2021 heeft de VRT een documentaire gebracht over racisme in het voetbal. 

Voetballers uit de wereldtop hebben toen getuigd over de impact en het trauma 

van het racistische geweld dat hen als jonge voetballer was overkomen. Vaak wordt 

dan gewezen op de grote onwetendheid, maar ook op het belang van structurele 

actie en sensibilisering.  
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Het gaat in deze context niet alleen om racisme en discriminatie. Zo getuigen 

scheidsrechters dat ze het verbale en soms zelfs fysieke geweld niet meer aankun-

nen. Gebeuren die feiten op straat, dan zou men de politie oproepen. Maar op het 

veld zijn ze veel te lang afgedaan als ‘the heat of the moment’ en aldus getolereerd.  

 

De analyse van Filip Brusselmans staat haaks op de ervaringen van velen in de 

sport zelf. Men zal een situatie moeten voorkomen waarin niemand nog scheids-

rechter wil worden of waarin spelers moegetergd uitvallen of trauma’s voor het 

leven oplopen. 

 

Uiteraard is proportionaliteit belangrijk, maar dat geldt ook voor het algemene sig-

naal uit dit voorstel van resolutie, namelijk dat er nog werk aan de winkel is. Het 

is een voorstel om samen met de actoren van de overheid en het voetbal na te 

gaan welke verdere aanpak er nodig is. Verschillende landen kunnen daarin van 

elkaar leren. Ere wie ere toekomt: de net ontslagen KBVB-secretaris-generaal  

Peter Bossaert was op dat vlak een voortrekker. 

 

Als besluit dicht Meyrem Almaci het voorstel van resolutie een duidelijke bestaans-

reden toe. Men kan inderdaad de vraag stellen waar het uiteindelijk zou kunnen 

eindigen. Zoiets is een delicate aangelegenheid, maar het helpt niet om er een 

karikatuur van te maken. Van die situatie zijn we vandaag nog erg ver verwijderd. 

Op dit moment is de aanpak van heel wat zaken die niet door de beugel kunnen, 

nog steeds een lastige strijd.  

 

Groen heeft het voorstel van resolutie dan ook met overtuiging mee ondertekend 

en wil ten volle meewerken aan de noodzakelijke kentering. 

2.6. Kris Van Dijck 

Kris Van Dijck repliceert op de opmerking van Filip Brusselmans dat hij er geen 

kaas van heeft gegeten, door te stellen dat diens betoog net de nood aan dit voor-

stel van resolutie heeft aangetoond. Het zou er nog aan mankeren dat men niet 

meer naar een voetbalstadion kan. Maar de partij die anders de mond vol heeft 

van nultolerantie, doet dat hier niet. Is het dan normaal dat er honderden agenten 

in gevechtstenue moeten aanwezig zijn bij gewone voetbalwedstrijden? Is het nor-

maal dat in de stadions individuen zwarte kappen en gezichtsbedekking dragen?  

 

Is het normaal om pyrotechnisch materiaal naar elkaar te gooien? Dat gebeurt 

gelukkig niet elke week, het zou er nog aan mankeren.  

 

Filip Brusselmans spreekt van ‘enkele uitwassen’. Net die willen de indieners aan-

pakken.  

 

Kris Van Dijck houdt zich niet bezig met clans die onderling afspreken voor een 

knokpartij in een bos. Als dat is wat ze willen, laat ze dan maar begaan. Ook Kris 

Van Dijck kent mensen uit die middens en hun codes. Hem is het erom te doen dat 

die lieden zich in en rond het stadion, waar ook andere mensen komen, deftig 

gedragen. Meer vraagt het voorstel van resolutie niet. 

 

De spreker heeft Liverpool niet als de perfecte situatie willen voorstellen, maar 

stelt vast dat daar strenger wordt opgetreden. Het hooliganisme is in Engeland 

ontstaan en vervolgens naar het Europese vasteland overgewaaid. Engeland was 

dan ook het eerste land met een aanpak. Het heeft als eerste hekken in de stadions 

ingevoerd. Ook België heeft dat voorbeeld gevolgd. Intussen zijn die hekken ver-

dwenen en lopen mensen toch niet het terrein op omdat iedereen de stevige sanc-

ties kent. De uitwassen moeten worden aangepakt. Het voorstel van resolutie 

levert daartoe een aanzet. 
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Kris Van Dijck erkent dat het voorstel van resolutie ook vragen bevat voor de fe-

derale overheid, maar niet alleen voor haar. Het gaat daarnaast ook in op de wer-

king van Voetbal Vlaanderen. Daarin verschilt het van het vermelde voorstel van 

resolutie van het Vlaams Belang, dat enkel een opdracht voor de federale overheid 

bevatte. Ons land kent nu eenmaal een bevoegdheidsspreiding die het onvermij-

delijk maakt dat bepaald beleid tegelijk Vlaamse en federale domeinen betreedt. 

Vlaanderen is zoals gezegd in de breedte bevoegd voor het sportbeleid. Vandaar 

de oproep aan de federale overheid om dat samen met de Vlaamse waar te maken.  

 

De spreker is ervan overtuigd dat hij genoeg op de hoogte is van wat er op het 

terrein gebeurt en herhaalt dat hij een fatsoenlijke omgang van de mensen in en 

rond de voetbalstadions nastreeft.  

II. Stemming 

Het voorstel van resolutie wordt aangenomen met 8 stemmen tegen 3.  

 

 

Meyrem ALMACI, 

voorzitter 

 

Philippe MUYTERS, 

verslaggever 
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Gebruikte afkortingen 

FC Football Club 

FOD Federale Overheidsdienst 

KBVB Koninklijke Belgische Voetbalbond 

VRT Vlaamse Radio- en Televisieomroeporganisatie 

VTS Vlaamse Trainersschool 

 


